

宿舍检查标准

一、环境卫生：

1. 床铺：床上物品洁净，被子叠放整齐，床上无堆挂物品（鞋摆放整齐，鞋跟向外成一线，床下无杂物乱放）。
2. 公物用品：公物设施齐全无损；书籍、牙具、毛巾、衣服、饭盆、扫除工具等放置有序；
3. 地面（含套间、卫生间等）：地面洁净，无痰迹、积水、污迹、果壳、废物等，（垃圾要及时清理，不得存放在室内或堆放门口及走廊，卫生工具摆放整齐，定期清洗），下水道通畅；
4. 家具：桌凳、盆架、壁橱、插座等干净无损，用品摆放整齐，凳子摆放桌下，桌面（柜）物品摆放整齐干净。
5. 门窗：门面、门框、窗框等洁净无损，玻璃洁净明亮。
6. 墙面：墙面洁白无损坏，无蜘蛛网、无墨迹；
7. 宿舍文化和整体效果：空间整体效果健康向上，和谐统一。

二、安全秩序：

- （1）无私拉乱扯电线、私接电源、使用违章电器（电炉、电饭煲、热得快、取暖器，电烤鞋器等违章电器），无损坏铅封等；
- （2）不使用明火（点蜡烛、酒精炉、燃烧物品等）；存放火机、火柴、蜡烛等物品；
- （3）不往窗外扔东西、泼水；
- （4）无宿舍内吸烟、喝酒、赌博或烟头、酒瓶现象等；
- （5）无未经宿舍管理人员许可进入异性宿舍及允许异性逗留、擅留外人住宿现象；
- （6）无熄灯后影响他人休息（夜谈、打扑克等）；
- （7）无迟归、夜不归宿；
- （8）无私换门锁或恶意阻挡检查人员进入室内检查；
- （9）无宿舍内养宠物；

宿舍检查等级评定

1) 优秀

符合“环境卫生”中1到7条标准且不违反“安全秩序”中任意一条。

2) 良好

符合“环境卫生”中1到3条且“环境卫生”的第4、5、6条中有两条不合格且不违反“安全秩序”中任意一条。

3) 达标

符合“环境卫生”中第1、2、3条且不违反“安全秩序”中任意一条；

4) 不达标

“环境卫生”中第1、2、3条有一条及以上不达标；或者“安全秩序”中有违反任意一条及以上不达标。

Dormitory Inspection Criteria

Firstly, Environmental Hygiene:

1. Beds: The items on the bed are clean, the quilts are stacked neatly, and there are no piles on the bed (the shoes are placed neatly, the heels are lined up outwards, and there is no debris under the bed).
2. Public goods: Public facilities are intact. Books, toothbrushes, towels, clothes, rice bowls, cleaning tools, etc. are placed in order.
3. Ground (including suites, toilets, etc.): the ground is clean, no traces, accumulated water, smudges, shells, wastes, etc. (Garbage should be cleaned in time and should not be stored indoors or stacked in the doorway and corridor. Sanitary tools should be placed neatly and be cleaned regularly.) The sewer should be smooth;
4. Furniture: Table stools, basin racks, closets, sockets, etc. are clean and non-destructive. The items are placed orderly, the stools are placed under the table, and the table tops (cabinet) items are neatly arranged.
5. Doors and windows: the facade, door frame, window frame, etc. are clean and non-destructive, and the glass is clean and bright.
6. Wall surface: No damage, no spider web and no ink on the white wall.
7. Dormitory culture and overall effect: the overall effect of the space is healthy and uplifting, harmonious and unified.

Secondly, Safety Order:

1. Do not pull wires, use private power, use illegal electrical appliances (electric stove, rice cooker, hot fast, heater, electric baking machine, etc.), damage seals, etc.
2. Do not use open flames (lighting candles, alcohol stoves, burning items, etc.). Don't store items such as lighters, matches, candles, etc.
3. Do not throw things or splash water outside the window.
4. No smoking, drinking, gambling or cigarette butts or bottle bottles in the dormitory.
5. Do not enter the opposite sex dormitory without the permission of the dormitory management personnel and do not allow the opposite sex and persons who don't belong to the university to stay and live in the dormitory.
6. Do not affect others' rest after the lights out (no night talk, poker-playing, etc.).
7. Do not return lately and live outdoors.
8. Do not change the door lock or maliciously block the inspector to enter the dormitory.
9. No pets in the dormitory.

Dormitory Inspection Evaluation

1) Excellent

Meet Article 1-7 of “ Environmental Hygiene ” and do not violate any of the “ Safety Order ”.

2) Good

Meet Article 1-3 of “ Environmental Hygiene ” and any two of Article 4-6 of “ Environmental Hygiene ” are unqualified and do not violate any of the “ Safety Order ”.

3) Qualified

Meet Article 1-3 of “ Environmental Hygiene ” and do not violate any of the “ Safety Order ”.

4) Not Qualified

Violate any of Article 1-3 of “ Environmental Hygiene ” or violate any of the “ Safety Order ”.